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Porządek obrad:

1.  Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 35. posiedzeniu Senatu do 
projektu ustawy o zmianie ustawy o szczególnych uprawnieniach osób 
poszkodowanych w przypadku wyczerpania sumy gwarancyjnej ustalonej 
na podstawie przepisów obowiązujących przed dniem 1 stycznia 2006 r.



12 stycznia 2022 r.

(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący 
Komisji Budżetu i  Finansów Publicznych Kazi-
mierz Kleina)

Przewodniczący 
K azimierz Kleina 

Otwieram wspólne posiedzenie Komisji 
Budżetu i  Finansów Publicznych oraz Komisji 
Ustawodawczej.

Przedmiotem naszego posiedzenia jest roz-
patrzenie poprawek do projektu ustawy o zmia-
nie ustawy o szczególnych uprawnieniach osób 
poszkodowanych w  przypadku wyczerpania 
sumy gwarancyjnej ustalonej na podstawie 
przepisów obowiązujących przed dniem 1 stycz-
nia 2006 r.

Ustawa ta już była omawiana na posiedze-
niach komisji, także na posiedzeniu plenarnym, 
i  podczas posiedzenia plenarnego została zgło-
szona poprawka przez pana senatora Jana Filipa 
Libickiego.

Pytam: czy w posiedzeniu uczestniczą osoby 
prowadzące działalność lobbingową w rozumie-
niu prawa? Nie ma takich osób.

Informuję także państwa senatorów oraz 
gości, że nasze posiedzenie jest transmitowane 
przez internet. W  posiedzeniu mogą uczestni-
czyć i  uczestniczą osoby zdalnie pracujące i  te 
osoby oczywiście mogą brać udział w  naszym 
posiedzeniu na zasadach przewidzianych regu-
laminem i zgodnie z praktyką, która była znana 
wszystkim do tej pory.

Witam gości, także tych, którzy nie są sena-
torami, a są zainteresowani tą ustawą.

Czy są uwagi do porządku posiedzenia prze-
ze mnie przedstawionego?

Nie ma. W takim razie… Widzę, że zgłasza się 
pan senator Jan Filip Libicki, autor zgłoszonej 
poprawki.

Bardzo proszę.

(Początek posiedzenia o godzinie 19 minut 03)

Senator 
Jan Filip libicKi 

Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący.
Myśmy tutaj jeszcze w  trakcie, po zgłosze-

niu przeze mnie poprawki na posiedzeniu ple-
narnym, odbywali pewne konsultacje z  panem 
mecenasem, także z  panem przewodniczą-
cym Kleiną, bo cały czas budziło kontrowersje 
sformułowanie „dobrowolne ubezpieczenia”. 
W związku z tym pozwolę sobie, w trybie auto-
poprawki, bo wiem, że istnieje taka możliwość 
regulaminowa, przedstawić, że tak powiem, już 
tak doprecyzowany zapis, żeby on wszystkie 
osoby zainteresowane tą sprawą i tym odszkodo-
waniem na pewno obejmował. No więc w trybie 
autopoprawki ją modyfikuję. Pan przewodniczą-
cy ma tekst, który podpisałem. Dziękuję bardzo.

Rozumiem, że komisja musi wyrazić chyba 
zgodę, więc… Ale to już pan mecenas. Dziękuję.

Przewodniczący 
K azimierz Kleina 

Bardzo dziękuję.
Bardzo proszę o  opinię i  stanowisko pana 

mecenasa do tej autopoprawki, która została 
przygotowana przez pana senatora Jana Filipa 
Libickiego.

Główny LeGiSLator  
w Biurze LeGiSLacyjnym  
w KanceLarii Senatu 
macieJ Telec 

Dziękuję bardzo.
W  kwestii regulaminowej, pan senator jako 

autor poprawki może ją zmodyfikować za zgodą 
komisji. To tyle, jeżeli chodzi o regulamin.
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Jeżeli chodzi o to, na czym polega zmiana, to 
ta poprawka doprecyzowuje, że chodzi o umowę 
ubezpieczenia OC posiadaczy pojazdów mecha-
nicznych zawartą przed dniem 1 stycznia 2004 r. 
Od tej daty obowiązuje bowiem zasada, że pol-
skie ubezpieczenie OC obowiązuje również poza 
granicami Polski, w  krajach Unii Europejskiej. 
Poprawka doprecyzowuje także, że ten obo-
wiązek odszkodowawczy po stronie zakładów 
powstaje, jeżeli obowiązek posiadania ubezpie-
czenia wynikał z przepisów państwa, w którym 
powstała szkoda. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący 
K azimierz Kleina 

Dziękuję bardzo.
Otwieram dyskusję.
Ewentualne pytania ze strony senatorów, go-

ści?
Nie widzę zgłoszeń.
W takim razie rozumiem, że musimy prze-

prowadzić głosowania, także nad przyjęciem au-
topoprawki.

Główny LeGiSLator  
w Biurze LeGiSLacyjnym  
w KanceLarii Senatu 
macieJ Telec 

W związku z modyfikacją wniosku, jeśli pań-
stwo wyrazicie taką zgodę…

(Wypowiedź poza mikrofonem)
…to możemy przyjąć, że przy braku sprzeci-

wu komisje wyraziły zgodę na modyfikację.

Przewodniczący 
K azimierz Kleina 

Proszę państwa, czy jest sprzeciw w sprawie 
autopoprawki, którą zgłosił pan senator Jan Filip 
Libicki?

Nie ma.
W takim razie przystępujemy do głosowania 

nad poprawką, która została zgłoszona na dzi-
siejszym posiedzeniu i która została omówiona 

zarówno przez pana senatora Jana Filipa Libic-
kiego, łącznie z  tą jego modyfikacją, jak i omó-
wiona przez pana mecenasa.

Czy znana jest istota sprawy i zrozumiała jest 
poprawka? Tak. W  takim razie przystępujemy 
do głosowania.

Kto jest za przyjęciem poprawki senatora 
Jana Filipa Libickiego po autopoprawce?

Kto jest przeciw?
Kto się wstrzymał od głosu?
Proszę o podanie wyników łącznie z głosami 

senatorów pracujących zdalnie.
24 senatorów głosowało za, przeciw – żaden, 

3 się wstrzymało.
Sprawozdawcą projektu ustawy oraz upo-

ważnionym do dalszej pracy nad tą ustawą, tak-
że na etapie pracy w Sejmie, będzie pan senator 
Jan Filip Libicki, który od początku tą sprawą się 
zajmuje i ją prowadzi.

Czy jest na to zgoda ze strony senatorów?
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Dziękuję bardzo.
Jeszcze raz chciałbym bardzo serdecznie 

podziękować, także panu Tomaszowi Piesiec-
kiemu, który towarzyszy nam podczas prac 
nad ustawą na wszystkich etapach, dziękuję 
panu senatorowi Libickiemu uczestniczącemu 
w pracach jeszcze na etapie, zanim ona nabrała 
ustawowego kształtu – za współpracę, za pomy-
sły i podpowiedzi, także za umiejętne szukanie 
kompromisu w tych trudnych relacjach między 
całym sektorem ubezpieczeniowym a oczekiwa-
niami środowiska osób pokrzywdzonych. Tak 
że bardzo, bardzo dziękuję. Dziękuję także panu 
prezesowi Janowi Grzegorzowi Prądzyńskiemu, 
który też szukał pomysłu, jak wybrnąć z różnych 
trudnych niuansów ubezpieczeniowych, tak 
żeby przepisy tej ustawy były dobre.

Oczywiście na etapie pracy Senatu nie koń-
czy się jeszcze praca nad tą ustawą. Mamy na-
dzieję, tym bardziej, że była życzliwość ze strony 
instytucji rządowych, że ta ustawa mniej więcej 
w takim kształcie albo dokładnie w takim kształ-
cie przejdzie przez Sejm, wróci do nas i  wtedy 
jeszcze raz będziemy mieli szansę i okazję przyj-
rzeć jej się, bo chodzi o to, aby ona rzeczywiście 
rozwiązywała ten nabrzmiały od lat problem.

Dziękuję bardzo w imieniu obu komisji.
Zamykam posiedzenie.

(Koniec posiedzenia o godzinie 19 minut 10) 
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